
Forslag ændring grundspil / mellemspil / slutspil Elitedivisionen: 

Formatet for sæsonen 2010-2011 har efter vores mening flere forbedringsmuligheder, for så vidt angår 
mellemspillet og nedrykningsslutspillet i Elitedivisionen. 

Det ses tydeligt via følgende observationer: 

1. Mellemspillet blev komplet ligegyldigt af følgende årsager: 
a. Der var ingen reelle point på spil, som kunne flytte noget for alvor. Bemærk fx, at Birkerød, 

som er favorit til guldet, sluttede sidst i mellemspillet, og det kan jo ikke være meningen. 
b. Ingen klubber brugte udlændinge, som de gjorde i grundspillet, dels for at spare penge, 

dels fordi placeringen i mellemspillet blev anset som ligegyldig, jf. pkt. a. 
2. Nedrykningsslutspillet er værdiløst af flere årsager: 

a.  Ingen af de oprykningsberettigede hold i 1. division øst/vest har pt. kvalitet eller lyst til at 
rykke op, hvilket oven i købet blev grotesk i øst, hvor de to eneste hold, der måtte rykke op, 
faktisk stod til nedrykning fra 1. division. 

b. Denne manglende kvalitet blandt 1. divisionsholdene betyder, at nummer 5-6 i 
Elitedivisionen SPILDER hele perioden fra januar-april, idet der ingen hårde kampe er i at 
møde de fire hold fra 1. division øst og vest.  

c. Punkt b vil endvidere have den ekstremt uheldige bivirkning, at de dygtigste spillere vil 
samle sig i endnu færre klubber, idet de spillere, som ikke spiller for de fire bedste hold, 
mister en halv sæson af gode kampe grundet manglende modstand og det KAN ikke være 
meningen for nogen. 

d. Ingen af 1. divisionsholdene ønsker overhovedet at spille på tværs af landet.  De fleste 
indikerede, at de næppe kunne stille hold til udekampene, hvor fx Sønderborg skulle spille i 
Holbæk, Svanen og KSK. 

Vi foreslår derfor følgende: 

1. Mellemspillet afskaffes, således at der spilles alle mod alle to gange i sæsonen, afsluttende med et 
slutspil, hvortil de fire bedste kvalificerer sig som i dag. 

2. Nedrykningsslutspillet ændres, således at de to bedste oprykningsberettigede hold fra 1. division 
øst og vest møder hinanden to gange. De to bedste fra dette spil spiller derefter én kamp, hvor nr. 
5 fra eliten møder nr. 2 fra oprykningsslutspillet, mens nr. 6 møder nr. 1 fra slutspillet. De 
afgørende kampe i dette oprykningsspil skal foregå samme tid og sted som medaljeslutspillet 
foregår for derved at skabe en større stemning og samling af landets spillere. Dette har tidligere 
været gjort med stor succes for år tilbage. 

3. De fire implicerede klubber i 1. division kan vælge samlet at afvikle oprykningsslutspillet i en eller 
to weekender, som det er sket i sæsonen 2010-2011 med stor succes.  

4. Alle underliggende slutspil fra 1. division og nedefter fortsætter uændret efter formatet fra 
sæsonen 2010-2011. Disse kan følgelig spille fuldstændig som i dag, hvilket efter vores mening sker 
på fornuftig vis. 

5. Disse ændringer ønskes gældende for både herrer og damer.  
 



Fordelene er oplagte og følgende: 

1. Vi sikrer en stærk konkurrence i Elitedivisionen hele året, især indtil vi (forhåbentligt) får nogle hold 
i 1. division, der har kvalitet til at klare sig i eliterækken. 

2. Spillerne hos nummer 5 og 6 i grundspillet (KSK og Team Århus i denne sæson) får en hel sæson 
med gode kampe, som kan udvikle dem til kommende tider. Tænk på, at fx Team Århus havde 3 
spillere under 20 år, som med stor fordel kunne have fået erfaring i forårets kampe og godt kunne 
have givet modstand og dermed have haft relevans mod de øvrige klubber. Og hvad med KSK med 
Kristian Frost og Casper Harris på holdet ? 

3. Det bliver mere aktuelt og relevant, at de bedste spillere kan/vil skifte klub og dermed sikre større 
jævnbyrdighed til generel gavn for spillerne, klubberne og dansk squash. 

4. Vi får afskaffet et ligegyldigt mellemspil. 
5. Vi får justeret et dårligt nedrykningsslutspil, som pt. er dyrt, værdiløst og skader udvikling af 

spillere. 
6. Alle ØVRIGE rækker kan fortsætte på helt normal vis som i dag, hvor op-/nedrykningsslutspil faktisk 

giver rigtig god mening, da der er langt større jævnbyrdighed imellem ”breddeklubberne”. 
 
Nærværende oplæg er udarbejdet af Team Århus og har fået input fra enkelte elitespillere. 
 
For yderlige uddybning kontakt venligst Kim Øvlisen 


